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Goedemorgen,

Hierbij de RIVM Persupdate van donderdag 31 december 2021, de laatste van dit jaar.

In deze Persupdate aandacht voor coronavirus buiten verzoek

Coronavirus

+ Woensdag 30 december

O Het aantal operaties in ziekenhuizen is landelijk met de helft verminderd vanwege de coronadruk. Dat blijkt

uit de wekelijkse rapportage van de Nederlandse Zorgautoriteit (NZa). Vorige week was dit nog met 40 procent

en de week ervoor met 26 procent.

Het aantal verwijzingen van huisartsen naar ziekenhuizen en klinieken ligt momenteel op 78 procent van het aantal dat

voor de coronacrisis zou zijn doorverwezen. Dat is 7 procentpunt minder dan in voorgaande weken. Volgens de NZa

komt dit ook door de kerstperiode. Het aantal spoedverwijzingen voor kindergeneeskunde is "behoorlijk stabiel"

gebleven. Doorverwijzingen naar de ggz is iets hoger dan in dezelfde periode vorig jaar. Maar voor kinderen en jeugd

ligt dat aantal verwijzingen al een aantal weken boven het niveau van begin dit jaar, zonder corona. Vooral

verwijzingen voor ADHD vallen de NZa op. Het ziekteverzuim onder zorgpersoneel ligt op 8 procent. Dat is

gelijkgebleven ten opzichte van vorige week.
= Minister Van Ark voor Medische Zorg wil dat ziekenhuizen niet langer een klein aantal IC-bedden vrijhouden
voor noodsituaties. Volgens haar zijn de bedden nu broodnodig. "Bij elkaar opgeteld zijn die bedden net de

ruimte die we nodig hebben om de piek op te vangen", aldus Van Ark. De minister maakt zich verder grote

zorgen over de drukte in de ziekenhuizen, waardoor belangrijke operaties soms niet door kunnen gaan.

= De NOS heeft contact gehad met ziekenhuizen verspreid over heel Nederland. Geen van de ziekenhuizen

bevestigt de bevindingen van de NZa. Kritisch planbare zorg kan in de ziekenhuizen nog steeds binnen de termijn

van zes weken plaatsvinden, aldus de ziekenhuizen. Veel van de ziekenhuizen erkennen wel dat dit steeds

lastiger is door een tekort aan personeel.

0 Het Elisabeth-TweeSteden Ziekenhuis (ETZ) in Tilburg scherpt de bezoekersregeling aan. Dat meldt het Brabants

Dagblad. Dat doet het ETZ, omdat er nog te veel bezoekers zijn die zich niet altijd aan de coronarichtlijnen houden.

Daarom is er de komende tijd bijvoorbeeld in het weekend 's ochtends geen bezoekuur meer. Ook de visite op de IC

wordt over verschillende tijdstippen verdeeld.

0 Het St. Jansdal Ziekenhuis in Harderwijk gaat weer open voor nieuwe coronapatiénten, schrijft Omroep Flevoland.

Gisteravond sloot het ziekenhuis tijdelijk de deuren, omdat het vol was. Er konden niet genoeg patiénten naar andere

ziekenhuizen worden overgeplaatst. Vannacht lukte het toch om meerdere patiénten te verplaatsen naar ziekenhuizen

in het noorden. Maar het blijft spannend, zegt Relinde Weil, een van de bestuurders. De toestroom van

coronapatiénten is groot. "Hopelijk komen wij niet opnieuw in zo'n vervelende situatie, maar wij sluiten het ook niet

uit."

0 Alle politieagenten met milde klachten die dienst hebben tijdens de jaarwisseling worden vandaag of morgen getest

op corona. De sneltesten moeten duidelijk maken of er mogelijk agenten besmet zijn. "We lopen dus het risico dat er

mensen in quarantaine moeten of uitvallen, omdat ze positief getest zijn", zegt Max Daniel, nationaal commandant

jaarwisseling bij de politie. Die onzekerheid is een van de redenen dat er dit jaar behoorlijk wat extra agenten zijn

ingepland voor de jaarwisseling. "Daarnaast weten we ook niet wat deze jaarwisseling gaat brengen, met de

coronamaatregelen en het vuurwerkverbod." De politiecommandant heeft het beeld dat de situatie over het algemeen

tot nu toe relatief beheersbaar is ten opzichte van voorgaande jaren.
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O Het hoge sterftecijfer dat Duitsland eerder vandaag meldde, ruim 1100, komt gedeeltelijk door vertraging van de

cijffers vanwege Kerst en het weekend. Daardoor werden de cijfers later gerapporteerd. Dat meldt het Robert Koch

Instituut. Het is voor het eerst dat Duitsland meer dan duizend coronadoden meldt. Het afgelopen etmaal werden in

Duitsland 22.459 nieuwe coronabesmettingen vastgesteld. Minister Spahn van Volksgezandheid denkt dat een

versoepeling van de coronamaatregelen er na 10 januari nog niet in zit. De locatie waar de eerste vaccinaties

plaatsvinden op 8 januari is Veghel. Eerder meldde de GGD nog dat het om Houten ging. Het vaccineren in Veghel gaat

gebeuren in een oud distributiecentrum van Jumbo-supermarkten. De GGD kan niet vertellen waarom de locatie van

Houten naar Veghel is verplaatst. Houten en Rotterdam volgen op 11 januari. Vanaf 18 januari komen daar nog 22

locaties bij.

0 In Amsterdam heeft het OLVG er sinds vanochtend een derde intensive care bij. De extra locatie opende in stadsdeel

Oost en daarmee hoopt het ziekenhuis de druk op de andere twee IC's te verlichten.

0 VVD en D66 vragen het kabinet of reizigers die gevaccineerd zijn tegen corona vrijgesteld kunnen worden van de

verplichte coronatest voordat ze aan boord van een vliegtuig stappen. Mensen die naar Nederland willen reizen,

moeten sinds gisteren een recente, negatieve coronatest kunnen tonen. In schriftelijke vragen wijzen de

regeringspartijen erop dat de komende weken honderdduizenden Europeanen hun tweede prik zullen krijgen en

daarmee een vaccinatiebewijs. Zo'n bewijs en een gezondheidsverklaring zouden genoeg moeten zijn om een vliegreis

naar Nederland te maken, vinden ze. Het Outbreak Management Team zegt dat nog niet zeker is dat gevaccineerden

ook niet meer besmettelijk zijn, maar volgens Kamerlid Jan Paternotte van D66 zijn daar wel duidelijke aanwijzingen

voor. En de gezondheidsverklaring kan dat probleem opvangen. De partijen willen graag antwoord op hun vraag voor

het Kamerdebat over corona, dat waarschijnlijk aanstaande dinsdag wordt gehouden.
0 Bij het RIVM zijn tot 10.00 uur vanmorgen 9504 nieuwe bevestigde coronabesmettingen gemeld. Dat zijn er 1956

meer dan gisteren. Het aantal ligt op het niveau van het gemiddelde van afgelopen week, toen er per dag gemiddeld

9483 positieve tests bij kwamen. Gemiddeld genomen stijgt het aantal positieve tests. In de ziekenhuizen nam de

bezetting af. In totaal liggen er nu 2714 mensen met corona in het ziekenhuis (gisteren: 2761), van wie 712 op de IC

(gisteren: 684), meldt het Landelijk Coérdinatiecentrum Patiénten Spreiding (LCPS). Er werden 289 nieuwe

coronapatiénten opgenomen op de verpleegafdelingen in het ziekenhuis. Dat zijn 141 nieuwe opnames minder dan

gisteren. Het is de eerste daling van het aantal opnames in vier dagen. Op de intensive care werden 64 nieuwe

patiénten opgenomen, bijna allemaal doorgestroomd vanaf de verpleegafdelingen. Dat zijn 8 nieuwe opnames minder

dan gisteren. Er zijn dus meer patiénten uit het ziekenhuis ontslagen of overleden dan dat er werden opgenomen.

0 Zeker 6400 mensen zijn positief getest op het coronavirus, nadat ze een melding hadden ontvangen via de

CoronaMelder-app. Verder gaven zo'n 80.000 mensen via de app een besmetting door, blijkt uit de nieuwste cijfers van

de app die zijn vrijgegeven door het ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport.
0 Bijna 2500 doktersassistenten hebben in de afgelopen twee dagen aangegeven mee te willen helpen met de

landelijke vaccinatie tegen het coronavirus, meldt de Nederlandse Vereniging van Doktersassistenten (NVDA). Volgens

de vereniging zijn alle doktersassistenten die zich hebben gemeld "bekwaam en bevoegd" om te vaccineren: "Deze

groep kan snel starten en hoeft niet meer opgeleid te worden." De NVDA opende maandag een meldpunt, nadat veel

van de 8000 leden hadden gezegd te willen helpen bij de vaccinatiecampagne. De doktersassistenten hebben ook

aangegeven in welke GGD-regio ze inzetbhaar zijn, zodat GGD's meteen een heroep op hen kunnen doen als dat nodig

blijkt.

0 De Britse regering heeft de coronamaatregelen voor miljoenen Engelsen aangescherpt. Grote steden in het noorden

en midden van Engeland als Manchester, Birmingham en Leicester vallen vanaf middernacht ook onder de

zogenoemde Tier 4-regels. Dat zijn de strengste maatregelen, waarbij mensen wordt opgedragen zoveel mogelijk thuis

te blijven, niet samen te komen met andere gezinnen en waarbij alle niet-essentiéle winkels worden gesloten. Eerder

golden de strengste maatregelen al voor Londen, het gebied rond de hoofdstad en sinds Tweede Kerstdag ook voor

grote delen in het zuiden van het land.

O Ziekenhuizen dreigen eind januari in een nachtmerriescenario te belanden. Dan komen ze mogelijk in ‘code zwart'

terecht, waarbij ze moeten kiezen welke patiénten nog behandeld kunnen worden en wie moet worden geweigerd en

daardoor zou kunnen sterven. Daarvoor waarschuwt voorzitter van de Nederlandse Vereniging

voor Intensive Care, bij BNR. "We zeggen nu al tegen elkaar dat we keuzes moeten maken en operaties moeten

uitstellen, en mensen wel of niet moeten opnemen op de intensive care. Dat gaat nog niet over leven en dood, dat is

zeker nog niet code zwart. Maar als het zo doorgaat, verwachten we dat eind januari”, zegt Gommers. Hij hoopt dat de

maatregelen van de lockdown, die nu twee weken gelden, langzaamaan beginnen te werken en dat het aantal nieuwe

gevallen in de komende dagen begint te dalen. "Je moet er niet aan denken als dat niet gebeurt. Dan nog de effecten

van Kerst en Oud en Nieuw, en dan nog de gevolgen van de Britse variant. Dan loopt het de spuigaten uit. Die

scenario's worden gemaakt, maar dan kunnen we helemaal geen acute zorg meer leveren.":

https://www.bnr.nl/nieuws/gezondheid/10429355/gommers-als-er-niets-verandert-code-zwart-eind-januari

0 Op meerdere plekken in het land wordt opgeroepen thuis te blijven tijdens de jaarwisseling.
= Zo vraagt de Amsterdamse moskee Al-Kabir via Facebook alle Amsterdammers en de
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moslimgemeenschap Oud en Nieuw binnenshuis te vieren en in de nacht niet de straat op te gaan. "Dit is

met name gericht op de jongeren. Wij willen graag de zorg zoveel mogelijk ontlasten. Ook willen we de

brandweer en politie geen extra werk bezorgen", schrijft de moskee. Er zullen vrijwilligers namens de

moskee surveilleren in de stad.

= In Drenthe roept de commissaris van de Koning Jetta Klijnsma inwoners van de provincie op om ook

thuis te blijven en de coronaregels te volgen. "Ga met Oud en Nieuw geen rare strapatsen uithalen, zoals

je klem zuipen of met allerlei brandgevaarlijke treurnis in de weer gaan. Gewoon niet doen", zei ze tegen

RTV Drenthe.

0 Het kabinet heeft het Outbreak Management Team (OMT) om advies gevraagd over het vaker testen van

basisschoolleerlingen. Aanleiding is de uitbraak van de Britse coronavariant op een basisschool in Bergschenhoek. Daar

werden veertig besmettingen geconstateerd. Volgens de GGD is het "aannemelijk" dat het in de meeste gevallen gaat

om de Britse variant. De uitbraak op de school moet volgens de minister misschien gevolgen hebben voor het

testbheleid. Eerder werd ervan uitgegaan dat kinderen in de basisschoolleeftijd nauwelijks een rol spelen bij de

verspreiding van het coronavirus. Verder hebben de ministers vandaag gesproken over het wel of niet eerder openen

van de basisscholen. Het was de bedoeling dat ze tot maandag 18 januari dicht zouden blijven, maar de Tweede Kamer

heeft het kabinet opgeroepen om te kijken of ze al eerder open kunnen. "Margen worden daar mededelingen over

gedaan", zei De Jonge. Algemeen wordt aangenomen dat het zo goed als uitgesloten is dat de basisscholen al op

maandag 11 januari weer open gaan.

© Volgens minister De Jonge (Volksgezondheid) is het "uitvoeringstechnisch" niet mogelijk om eerder dan op 8 januari
te beginnen met vaccineren. "Toen we bericht kregen van het Europees Geneesmiddelenagentschap dat ze een week

eerder de toelating zouden doen, hebben we er natuurlijk met uitvoerende partijen naar gekeken of we cok eerder

dan in die eerste week van januari tot vaccinatie over kunnen gaan. Maar dat was gewoon niet goed mogelijk, omdat je

een aantal stappen uit zorgvuldigheid hebt te zetten", aldus De Jonge. De Jonge zei verder dat hij heel bewust niet

heeft gekozen voor "een symbolische prik". Ook al zat hij zich "te verbijten" toen hij de beelden van vaccinaties in de

andere landen zag. "Jongens, hadden wij ook maar in die eerste rit gezeten, natuurlijk wil je dat. Tegelijkertijd geldt: we

hebben de keuzes gemaakt zoals we die gemaakt hebben, en ik denk dat dat verantwoorde keuzes zijn."

© In Duitsland kampen meerdere deelstaten met problemen bij de leveringen van vaccins. Vanaf januari zouden er

wekelijks zo'n 700.000 doses bezorgd moet worden. Maar deelstaten als Beieren en Brandenburg zouden in de eerste

week van januari nu helemaal geen nieuwe leveringen ontvangen. Andere deelstaten krijgen veel minder doses dan

waarop was gerekend.

oO Het coronavaccin van Pfizer/BioNTech paste niet in de coronavaccinatiestrategie waar het RIVM aan werkte. Dus

toen bleek dat het vaccin van de Amerikaanse farmaceut als eerste én als succesvolste vaccin uit de bus kwam, moest

die strategie worden aangepast. Dat zeggen enEEE econ Nu.nl. In het interview zeggen ze

dat er lang op werd gerekend dat het vaccin van de universiteit van Oxford en farmaceut AstraZeneca als eerste

ingezet kon worden. Dat vaccin zou op basis van de eigenschappen kunnen worden toegediend en bewaard op

kleinschalige locaties, vergelijkbaar met de jaarlijkse griepvaccinatie: https://www.nu.nl/coronavirus/6099470/rivm-de-

door-ons-voorbereide-strategie-past-niet-goed-bij-eerste-vaccin.html

O Stuur de nu opgeslagen coronavaccins in Nederland naar de ziekenhuizen en begin dan maandag al met het inenten

van ziekenhuispersoneel. Daarvoor pleitenIEEEvoorzitter van de Nederlandse Vereniging voor Intensive

Care, en van het Landelijk Netwerk Acute Zorg bij Nieuwsuur. "Wij ziekenhuizen hebben de mogelijkheid

om die vaccins goed te bewaren en goed uit te delen. Ik zou graag een oproep willen doen dat er besloten wordt de

vaccins snel naar ziekenhuizen te sturen, zodat die ziekenhuizen dat goed kunnen doen", zei Gommers in Nieuwsuur.

"Wij kunnen dat gewoon doen", zo viel Kuipers hem bij. Volgens Gommers en Kuipers is het gezien de toenemende en

aanhoudende druk op de zorg cruciaal dat het personeel "dat het meest nodig is" vroegtijdig wordt gevaccineerd.

Daarmee moet ziekteverzuim worden voorkomen. Minister De Jonge benadrukte vanavond andermaal dat het

"uitvoeringstechnisch” niet mogelijk is om eerder dan 8 januari te beginnen met vaccineren. In het gesprek zeiden

Kuipers en Gommers zich verder zorgen te maken over het hoge aantal besmettingen. Het RIVM meldde vandaag 9504

nieuwe coronagevallen. Kuipers: "We hadden eigenlijk nu, ruim veertien dagen na de nieuwe maatregelen, een

geleidelijke afname van de instroom van nieuwe patiénten verwacht. Dat is niet het geval." Gommers zei dat in het

hele land de IC's volstromen. "Elke ochtend overleggen we met de landelijke codrdinatoren. We proberen elkaar te

helpen. Twee weken geleden was het vol in Zwolle. Gisteren in Limburg. Als het gaat om beschikbare bedden, wordt

het steeds nijpender.": https://nos.nl/|/2362586

+ Donderdag 31 december

0 denkt dat in februari pas versoepelingen van de coronamaatregelen mogelijk zijn, zegt hij in

een interview in het AD. Hij zegt liever geen uitspraak te doen over of dit de laatste lockdown is omdat "dat

weer een heel eigen leven" gaat leiden. "We gaan vaccineren in januari, een tweede dosis volgt dan medio

februari. Dus vanaf die periode zijn vermoedelijk gedeeltelijke versoepelingen mogelijk voor de groepen die
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ingeént zijn." "Dat wordt voor ons als OMT ook weer een spannende opdracht: hoe adviseer je precies de

goede maatregelen, zodatje kunt versoepelen zonder dat het zo snel weer oploopt? Liever ga je niet weer in

een harde lockdown", zegt hij in de krant: https://www.ad.nl/binnenland/van-dissel-over-versoepelingen-in-
februari-een-spannende-periode™~abc40c9c¢/

0 In De Telegraaf en de Volkskrant staan artikelen op basis van interviews over vaccineren met [EE
onIEE:

= De Telegraaf: https://www.telegraaf.nl/nieuws/772566684/vaccinatie-experts-van-het-rivm-

week-later-maakt-geen-groot-verschil
= De Volkskrant: https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/rivm-vaccinatiebazen-

verwachten-dat-nederland-pas-na-de-zomer-zonder-angst-de-straat-op-kan~bdbf2bd7/

© Ock het Financieele Dagblad heeft met IEEEteruggeblikt op 2020. Dit artikel is als bijlage

toegevoegd.
O NRC sprak met Maarten Tanis, verantwoordelijk voor het vaccinatieprogramma binnen de GGD Rotterdam-

Rijnmond over de vaccinstrategie van Nederland en de kritiek hierop:

https://www.nrc.nl/nieuws/2020/12/30/een-vaccinatieprogramma-stamp-je-niet-in-een-achternamiddag-uit-

de-grond-a4025756

0 Media hebben aandacht voor de ziekenhuiszorg die steeds verder onder druk komt te staan door de

zorg voor covid-19 patiénten:
= Algemeen Dagblad: https://www.ad.nl/binnenland/ziekenhuiszorg-verder-in-de-knel-chemo-s-

en-hartoperaties-uitgesteld~aeec3538/
= De Volkskrant: https://www.volkskrant.nl/nieuws-achtergrond/bij-drie-op-de-tien-

ziekenhuizen-komt-nu-ook-de-urgente-zorg-in-de-knel~b4e59383/
= Trouw: https://www.trouw.nl/binnenland/kritieke-patient-is-steeds-vaker-de-dupe-van-

coronadrukte~b3ed0e40/

0 Het Algemeen Dagblad heeft een artikel gewijd aan het vaccineren in Duitsland en tegen welke problemen

zij daar tegenaan lopen: https://www.ad.nl/buitenland/een-kijkje-in-de-duitse-vaccinatiemachine-nog-enkele-

knelpunten~a48e062e

o is volgens de Volkskrant dé mediapersoonlijkheid van het jaar.

EToO In een artikel brengen ze de overige 39 kanshebbers in beeld, waaronder

enIEEE https://www.volkskrant.nl/cultuur-media/de-gouden-gommers-dit-zijn-de-40-

beeldbepalers-in-de-media-van-2020~b22a3e9f/

oO Israél is hard op weg het eerste land te worden met groepsimmuniteit. De vaccinatie-campagne verloopt er

razendsnel, waardoor komende maand alle risicogroepen beschermd moeten zijn tegen Covid-19. Ergens in

maart geldt dat voor de gehele volwassen bevolking: https://www.telegraaf.nl/nieuws/1410547875/israel-

wereldkampioen-vaccineren-binnen-drie-maanden-zullen-alle-volwassenen-ingeent-zijn
o De IC's liggen overvol, het aantal besmettingen blijft hoog. Het kabinet heeft nog maar weinig opties om in

te grijpen: https://www.nrc.nl/nieuws/2020/12/30/geen-verbeteringen-en-het-kabinet-heeft-amper-meer-iets-

te-beloven-a4025753

© Vier op de tien mensen (38 procent) hebben weleens discussies met hun familie of hun vrienden over

‘complottheorieén’ of over ‘alternatieve theorieén’. Dit blijkt uit onderzoek van EenVandaag. Bij één op de tien

leidt dat ook echt tot ruzie. Aan het onderzoek deden 28.000 leden van het EenVandaag Opiniepanel mee. Zo'n

1100 mensen zeiden zich goed te herkennen in de omschrijving van 'kritische-' of 'complotdenker'. Het gaat

dan om mensen die twijfelen aan de gangbare verklaring van overheid, media en wetenschappers en die een

andere waarheid achter de schermen zien. Zij zien zichzelf juist als 'kritische denkers' die kritisch kijken naar de

werkelijkheid en niet alles voor waar aannemen: https://eenvandaag.avrotros.nl/panels/opiniepanel/alle-

uitslagen/item/discussie-over-alternatieve-of-complottheorieen-splijt-families-we-hebben-het-contact-met-

mijn-broer-verbroken/

© De Chinese medicijnfabrikant Sinopharm heeft voorwaardelijke toestemming gekregen om zijn coronavaccin

te gaan gebruiken voor het hele Chinese volk. Het is het eerste vaccin dat breed beschikbaar komt in China. In

het land wordt al sinds de zomer ingeént met verschillende vaccins, maar dan op basis van een

noodvaccinatieprogramma. Dat is bijvoorbeeld van toepassing op mensen die voor hun werk veel buiten China

reizen, risicogroepen en militairen. Naar schatting ruim een miljoen mensen zijn gevaccineerd, op een

bevolkingsaantal van 1,4 miljard. China wil de vaccinatiecampagne nu snel uitbreiden en heeft als doel om

medio februari 50 miljoen inwoners te hebben ingeént. Uit tests is volgens de Chinese

geneesmiddelenwaakhond gebleken dat het vaccin van staatsbedrijf Sinopharm een effectiviteit heeft van 79,3

procent. Eerder deze maand maakten de Verenigde Arabische Emiraten al bekend dat ze het vaccin van

Sinopharm gaan gebruiken.
© In de VS is onder experts bezorgdheid ontstaan over de verspreiding van de Britse variant van het
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coronavirus, die mogelijk veel besmettelijker is. De Britse mutatie is inmiddels is opgedoken in Californié en

Colorado. De komst van de Britse coronavariant maakt het volgens experts nog noodzakelijker dat mensen op

grote schaal worden ingeént, maar het vaccineren verloopt minder voortvarend dan was gehoopt. "In dit

tempo duurt het jaren in plaats van maanden om alle Amerikanen in te enten”, zei aankomend president Joe

Biden gisteren al. Maandag stond de teller op 2,1 miljoen gevaccineerde mensen, terwijl het streven was om

deze maand 20 miljoen mensen in te enten. Ook in China is een besmetting vastgesteld met de Britse mutatie.

Het gaat volgens de autoriteiten om een 23-jarige vrouw uit Shanghai die op 14 december terugreisde vanuit

het Verenigd Koninkrijk. Sinds 24 december heeft China alle directe vluchten naar het VK laten stilleggen.
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